
Ondoorgrondelijk Onderbanken… 
 
De inkt van mijn voorlaatste stukje “Ontluikend Onderbanken” was 
nauwelijks droog toen ik moest constateren dat een aantal bermen aan de 
Grachtweg, weer voor de derde, de vierde en zelfs voor de vijfde keer dit 
seizoen gemaaid waren. Door wie? In opdracht van wie? Is dat balorigheid, 
koppigheid, verzet? In elk geval staat dit haaks op het maaibeleid dat de 
gemeente zegt voor te staan. In dat geval hadden de bermen slechts één 
keer gemaaid mogen zijn. 
Voor mij was het: wég optimisme, wég Onderbankse lente, wég vertrouwen 
dat alle neuzen dezelfde kant op staan. Het is bitter te moeten constateren 
dat in onze kleine samenleving elementen zijn die hardnekkig menen dat, in 
het belang van hun bedrijfsvoering, de publieke eigendom ongestraft mag 
worden aangetast, ja zelfs mag worden vernietigd. 
Zo niet het IKL. 
Na mijn scherpe reactie op de oproep van het IKL :” Vliegend Hert gezocht” 
werd ik door dat instituut uitgenodigd voor een gesprek. In een 
verhelderende uiteenzetting werd mij duidelijk dat het IKL niets, maar dan 
ook niets van doen had met de kaalkap in de Maastrichterweg afgelopen 
winter. Het enige wat het IKL mocht uitvoeren was het knotten van enkele 
eiken in de Moltweg in het kader van de bescherming van het vliegend hert. 
Het snoeihout werd in de Moltweg ingegraven als broedstoof voor deze 
zeldzame kever. 
Bovendien, zo werd mij aangetoond, presenteerde het IKL een actieplan 
2006 - 2010 voor het vliegend hert in Limburg waar een aantal opmerkelijke 
aanbevelingen zijn verwerkt. Op bladzijde 30, van het 97 bladzijde tellende 
werk, staat letterlijk: “Holle wegen dienen volledig in stand te blijven.” 
“Ingrepen in holle wegen dienen uiterst zorgvuldig plaats te vinden.” “De 
aanleg van waterafvoeren in een holle weg bij Jabeek 
(Maastrichterweg red. ) leidt tot aantasting van leefgebied van het vliegend 
hert” De teksten zijn gelardeerd met duidelijke foto’s van de reeds diverse 
keren weggespoelde steenstorten in de Maastrichterweg. 
Onder het hoofdje Voorlichting staat: “Brede steun bij de bevolking, 
beheerders en andere belanghebbenden is noodzakelijk voor het slagen van 
beschermingsmaatregelen” 
Mijn bange vermoeden is, dat de Gemeente Onderbanken en ook het 
Waterschap en welke instanties dan ook, langs elkaar werken, dat zij 
selectief gebruik maken van de voorhanden zijnde kennis en kunde en die 
vervolgens op hun eigen manier uitleggen . In elk geval dat de betrokken 
burger niet weet wat er zoal voor de bescherming van onze kwetsbare natuur 
voorgesteld wordt. 
Het boekje” Vliegend Hert in Limburg, actieplan 2006 – 2010” is geschreven 
door John Smit & René Krekels en verkrijgbaar bij het IKL te Roermond. Ook 
voor personen die zich tot nu toe voorzichtig en kritisch opstelden, is het een 
zeer verhelderende uiteenzetting en het zal mogelijk leiden tot het opheffen 
van de “Ondoorgrondelijkheid van een stukje Onderbanken” 
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